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Sesja
nadzwyczajna

Naukowcy, ekolodzy i samorządowcy 
wzięli udział w zwołanym z inicjatywy 
marszałka województwa okrągłym stole 
antysmogowym, który zorganizowano 16 
stycznia w Toruniu.

Prelegenci  mówili  między innymi 
o  wpływie  smogu na  nasze  zdrowie , 
możliwościach finansowania wymiany 
sys t emów og rzewan ia  na  p r zy j azne 
środowisku i  ochronie powietrza.  Po 
prelekcjach odbyła się dyskusja panelowa, 
w której pojawił się m.in. temat niestosowania 
kar wobec tych, którzy nie wymienili jeszcze 
pozaklasowych kotłów i  pieców c.o. 
Początkowo zarząd województwa rozważał 
wydłużenie terminu wymiany pieców do 2029 
r., jednak ostatecznie się na to nie zdecydował, 
biorąc pod uwagę względy prozdrowotne, 
wskazywane w prowadzonych konsultacjach.

W styczniu przypadają dwie ważne rocznice. 19 stycznia świętujemy powrót Solca 
do Polski po zaborach w 1920 r., natomiast 23 stycznia – zakończenie niemieckiej 
okupacji w 1945 r. W tych dniach samorząd organizuje uroczystości, podczas których 
przedstawiciele muzeum przypominają te wydarzenia. Uczestniczące delegacje 
składają wiązanki i zapalają znicze w miejscach pamięci.

Dokończenie na str. 3 Dokończenie na str. 3

-  Marszałek zapowiedział  kolejne 
posiedzenie w tej sprawie. Jednak podkreślił, 
że nie jest planowana zmiana terminów 
wymiany pieców, zawarta w podjętej przez 
sejmik województwa uchwale antysmogowej. 
Pozaklasowe piece centralnego ogrzewania 
powinny przestać być używane od 1 stycznia 
tego roku. Niezależnie od tego gmina będzie 
tak, jak dotychczas, prowadziła kontrole czym 
pali się w piecach c.o. – podkreśla Barbara 
Białkowska, zastępca burmistrza, która brała 
udział w spotkaniu.

Ponieważ zagadnienie wymiany pieców 
ma również aspekt finansowy, związany 
z  u b ó s t w e m  e n e r g e t y c z n y m  w i e l u 
gospodarstw domowych, których nie stać na 
t a k ą  i n w e s t y c j ę ,  z m i a n ę  u c h w a ł y 
antysmogowej należy, zdaniem marszałka, 
odłożyć do czasu osiągnięcia konsensusu 
społecznego.

Zmiana budżetu i Wieloletniej Prognozy 
Finansowej (WPF) oraz podjęcie uchwały 
w sprawie skargi na przewodniczącego 
i wiceprzewodniczącego rady znalazły się 
w porządku obrad nadzwyczajnej sesji, 
która odbyła się 16 stycznia.

Skarbnik Alina Kowalska omówiła 
pierwszą zmianę tegorocznego budżetu. 
Zmiany dotyczą zmniejszenia planu 
dochodów o 2,6 mln zł. Natomiast wydatki 
zmniejszą się o 2,58 mln zł. Z tego dochody 
bieżące wzrosną o 572 tys. zł, a wydatki 
bieżące o 654 tys. zł. Wydatki te będą 
sfinansowane przychodami z funduszu 
pomocy dla obywateli Ukrainy, jak 
i z funduszu przeciwdziałania COVID. 
Ponieważ wszystkie ubiegłoroczne wydatki 
nie były zrealizowane, wprowadzono je do 
budżetu jako zwrot niewykorzystanych 
dotacji i płatności w kwocie 81 tys. zł. 
G m i n a  o t r z y m a ł a  t e z  d a r o w i z n y 
w wysokości 470 tys. - część dla ośrodka 
pomocy społecznej, część dla Szkoły 
P o d s t a w o w e j  n r  1 .  W w y d a t k a c h 
majątkowych przesunięto na 2025 r. 3,3 mln 
zł na budowę dróg na Osiedlu Leśnym 
Barwna, Tęczowa, Wiejska (pierwszy etap). 
Z kolei wprowadzono dochody w wysokości 
162 tys. zł (dofinansowanie z PROW) na 

O wymianie
pieców
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Dyżury aptek

Do 28 STYCZNIA
„Leśna” (ul. Leśna 19)

29 STYCZNIA - 4 LUTEGO
„W Przychodni” (ul. Powstańców 7a)

5 - 11 LUTEGO
„Wracam do Zdrowia” (ul. Leśna 12)

Gmina Solec Kujawski na 2024 r. zawarła 
umowę z Gabinetem  Weterynaryjnym  
ANIMAL  PATROL  Ośrodek Rehabilitacji 
Zwierząt Dzikich z  siedzibą  w  Kobylarni, ul. 
Wierzbowa  2, Gmina Nowa  Wieś  Wielka,  
w zakresie opieki weterynaryjnej mającej na 
celu ratowanie lub poprawę zdrowia zwierząt 
bezdomnych, w tym kotów wolno żyjących, 
opiekę dotyczącą zwierząt dziko żyjących na 
t e ren ie  Gminy  So lec  Ku jawsk i  o raz 
całodobową gotowość do podjęcia interwencji.

W zakresie przeprowadzenia kastracji 
i sterylizacji  kotów wolno  żyjących z terenu  
oraz  zakup i wydawanie karmy  społecznym 
opiekunom kotów, Gmina na 2024 r. zawarła 
umowę z Gabinetem Weterynaryjnym, lek. wet. 
Krzysztofem  Markiewiczem ul. Wiśniowa 49, 
86-050 Solec Kujawski. Zabiegi i usługi te, 
wykonywane będą w określonych dniach tj. 
wtorek w godz. 8.00-12.00 i 15.00-19.00 oraz 
w sobotę w godz. 9.00-12.00 na podstawie 

skierowania wydanego w Wydziale Utrzymania 
Miasta. Skierowanie wydawane jest na wniosek 
społecznego opiekuna kotów, właściciela lub 
osoby, z którą zawarta została umowa 
adopcyjna.

Numery alarmowe, na które należy zgłaszać 
wypadki komunikacyjne z udziałem zwierząt 
dzikich i bezdomnych:

Urząd Miejski w Solcu Kujawskim, ul. 
Toruńska 8A, Tel. 52/3870165, 52/3870162 
(poniedziałek, środa, czwartek, piątek 7.30 - 
15.15,  wtorek 7.30 – 16.30).

Zakład  Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. 
z siedzibą w Solcu Kujawskim, ul. Targowa 3, 
tel. 52 387 13 96.

Gabinet Weterynaryjny ANIMAL  PATROL 
Ośrodek Rehabilitacji Zwierząt Dzikich 
z siedzibą w Kobylarni, ul. Wierzbowa 2, tel. 
513 158 780.

B y d g o s k i e  C e n t r u m  Z a r z ą d z a n i a 
Kryzysowego – zgłoszenia całodobowe, tel. 606 
859 637, 606 694 199.

Dokarmianie kotów wolno żyjących 
rea l izowane jes t  ca łorocznie  poprzez 
w y d a w a n i e  k a r m y  z a r e j e s t r o w a n y m , 
społecznym opiekunom dla kotów wolno-
żyjących.

Opieka
weterynaryjna

W skrócie

ULICA KUJAWSKA -
- ZAKOŃCZONA INWESTYCJA
W grudniu 2023 r. zakończono zadanie pn.:  

„Przebudowa odcinka ulicy Kujawskiej (droga 
gminna nr 051038C) o dług. 447,0 m w Solcu 
Kujawskim”. Wykonawcą robót był Zakład Usług 
Komunalnych Juliusz, Roman Pilarski z Nakła 
nad Notecią. Inwestycja została dofinansowana ze 
środków pochodzących z Rządowego Funduszu 
R o z w o j u  D r ó g ,  n a  p o d s t a w i e  u m o w y 
o dofinansowanie z  25 maja 2023 r.

p rac  oraz  o  zwracanie  uwagi  na  nowe 
oznakowanie przygotowane na czas realizacji 
inwestycji.

LOKALNA  GRUPA  DZIAŁANIA
Na 1 lutego w świetlicy „Jagódka”, przy ul. 

Kujawskiej  17A zaplanowano pierwsze 
spotkanie informacyjno - konsultacyjne, na 
którym przedstawiciele Lokalnej Grupy 
Działania „Trzy Doliny” przedstawią roczny 
h a r m o n o g r a m  o g ł a s z a n i a  k o n k u r s ó w, 
poinformują o zasadach ich przeprowadzenia 
oraz poprowadzą dyskusję dotyczącą  potrzeb 
i oczekiwań mieszkańców gminy. Z uwagi na 
ograniczoną liczbę miejsc w świetlicy, na 
pierwsze spotkanie zaproszono sołtysów, 
przedstawicieli rady miejskiej,  radnych 
powiatowych, koła gospodyń wiejskich, 
instytucji kultury, Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, OSP i Uniwersytetu III 
Wieku. W planach jest zorganizowanie kolejnych 
spotkań w lutym br. odrębnie dla organizacji 
p o z a r z ą d o w y c h ,  s z k ó ł  i  p a r a fi i  o r a z 
przedsiębiorców. Mieszkańcy zostaną zapoznani 
z harmonogramem i zasadami przeprowadzania 
konkursów podczas planowanych zebrań 
z mieszkańcami osiedli i sołectw.

ZGK i PSZOK  NIECZYNNE
Za święto Trzech Króli przypadające 

w sobotę 6 stycznia Zakład Gospodarki 
Komunalnej będzie miał dzień wolny 26 
stycznia br .  Tak więc ZGK oraz Punkt 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
tego dnia będą nieczynne.

POMYŁKA
W informatorze budżetowym na 2024 r. 

opubl ikowanym 12  s tyczn ia ,  w  częśc i 
poświęconej  planowanym inwestycjom, 
omyłkowo znalazło się już zrealizowane zadanie, 
polegające na budowie wraz z odwodnieniem 
drogi wewnętrznej przy ul. Św. Stanisława.

CYBERBEZPIECZNY  SAMORZĄD
Gmina Solec Kujawski znalazła się na liście 

rankingowej projektu prowadzonego przez 
C e n t r u m  P r o j e k t ó w  P o l s k a  C y f r o w a 
„Cyberbezpieczny Samorząd”. Wydatki ogółem 
mają wynieść prawie 930 tys. zł, z czego 845 tys. 
zł stanowić będzie dofinansowanie stanowiące 91 
proc. całkowitych kosztów. Z tej sumy 718 tys. to 
wkład ze środków unijnych, 83 tys. z budżetu 
gminy, a reszta tj. prawie 127 tys. zł z budżetu 
państwa. Projekt ma na celu podniesienie 
bezpieczeństwa informacji w samorządach przez 
poprawę odporności i umiejętność efektywnego 
przeciwdziałania oraz reagowania na incydenty 
w systemach informacyjnych.

DOMKI  DLA  KOTÓW
W ramach realizacji „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania 
bezdomności zwierząt” Gmina Solec Kujawski 
zakupiła 21 domków ocieplonych dla kotów 
wolno żyjących w tym: (4 szt. domków 
piętrowych ocieplonych dla czterech kotów i 17 
domków ocieplonych dla dwóch kotów) za kwotę 
9 680,00 zł. Przy współpracy ze społecznymi 
karmicielami kotów domki zostały ustawione na 
terenie miasta.

Zakończyły się prace przy budowie 
tężni na skwerze Antoniego Hedy – 
Szarego przy muzeum. Kolejnym 
krokiem jest odbiór inwestycji, do czego 
najpewniej dojdzie w styczniu. A od 
wiosny do jesieni, kiedy tężnia ma 
działać, będzie można poczuć się jak nad 
m o r z e m .  O  d o b r o c z y n n y c h 
właściwościach takiego mikroklimatu 
nie trzeba przekonywać.

WODOCIĄG  I  KANALIZACJA
W styczniu br. nastąpiło przekazanie placu 

budowy pod budowę sieci wodociągowej w ul. 
Wy c z ó ł k o w s k i e g o  n a  o d c i n k u  o d .  u l . 
S t rumykowej  do  u l .  J .Buczkowskiego . 
Wykonawcą robót jest Zakład Gospodarki 
Komunalnej. Planowany termin zakończenia 
robót - koniec sierpnia br. Ponadto od 22 stycznia 
rozpoczęła się budowa sieci kanalizacji sanitarnej 
w ul. Średniej na odcinku od ul. Powstańców do 
ul. Jagodowej. Zakończenie robót planowane jest 
na 30 kwietnia br. W rejonie prowadzenia robót 
mogą występować utrudnienia w ruchu dla 
p i e szych  i  zmoto ryzowanych .  P ros imy 
o zachowanie ostrożności w rejonie prowadzenia 
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Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej od 2 stycznia 2024 roku rozpoczął 
realizację Programu „Asystent osobisty osoby 
z  niepełnosprawnością”  dla  Jednostek 
Samorządu Terytorialnego – edycja 2024.

G ł ó w n y m  c e l e m  P r o g r a m u  j e s t 
wprowadzenie usług asystencji osobistej jako 
f o r m y  o g ó l n o d o s t ę p n e g o  w s p a r c i a 
w wykonywaniu codziennych czynności oraz 
funkcjonowaniu w życiu społecznym. Usługi 
a sys t enck i e  mogą  uzupe łn i ać  u s ług i 
opiekuńcze, nie mogą ich jednak zastępować.

Adresatami programu są:
1) dzieci do ukończenia 16 roku życia 

posiadające orzeczenie o niepełnosprawności 
łącznie ze wskazaniami w pkt 7 i 8 w orzeczeniu 
o niepełnosprawności – konieczności stałej lub 
długotrwałej opieki lub pomocy innej osoby 
w  z w i ą z k u  z e  z n a c z n i e  o g r a n i c z o n ą 
możliwością samodzielnej egzystencji oraz 
konieczności stałego współudziału na co dzień 
opiekuna dziecka w procesie jego leczenia, 
rehabilitacji i edukacji oraz:

2) osoby z niepełnosprawnościami 
posiadające orzeczenie: 

a) o znacznym stopniu niepełnosprawności 
albo

b )  o  u m i a r k o w a n y m  s t o p n i u 
niepełnosprawności albo

c) traktowane na równi z orzeczeniami 
wymienionymi w lit. a i b, zgodnie z art. 5 i art. 

62 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r. 
o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnianiu osób niepełnosprawnych.

Usługi asystencji osobistej polegają na 
w s p i e r a n i u  p r z e z  a s y s t e n t a  o s o b y 
z niepełnosprawnością w różnych sferach życia, 
w tym:

1) wsparcia uczestnika w czynnościach 
samoobsługowych, w tym utrzymaniu higieny 
osobistej;

2) wsparcia uczestnika w prowadzeniu 
gospodarstwa domowego i wypełnianiu ról 
w rodzinie;

3) wsparcia uczestnika w przemieszczaniu 
się poza miejscem zamieszkania;

4) wsparcia uczestnika w podejmowaniu 
aktywności życiowej i komunikowaniu się 
z otoczeniem.

Źródłem finansowania Programu są środki 
z Funduszu Solidarnościowego. W ramach 
Programu Gmina Solec Kujawski otrzymała 
dofinansowanie w wysokości 141 292,00 zł na 
realizację usługi asystencji osobistej oraz 2 
825,84 zł na obsługę Programu.

Asystent osobisty - 2024

Dokończenie ze str. 1
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B i b l i o t e k a 
Publiczna zaprasza na 
2 6  s t y c z n i a  b r. 
(piątek) o godz. 18.00 
n a  P o e t y c k i e 
spotkanie z cnotami 
i  g r z e c h a m i  o r a z 
w s p ó ł a u t o r k a m i 
d w ó c h  a n t o l o g i i 
o  t e j ż e  t e m a t y c e . 
I n i c j a t o r k ą 
i  k o o r d y n a t o r k ą 
w y d a n i a  o b u 
p u b l i k a c j i  j e s t 

s o l e c c z a n k a  -  M a ł g o r z a t a 
Siemianowska. Podczas wieczoru autorki, 
pochodzące z różnych miast w Polsce, 
zaprezentują własną twórczość oraz 
p o d z i e l ą  s i ę  w r a ż e n i a m i 
z ponaddwuletniego projektu. Wstęp 
wolny.

Biblioteka
zaprasza

Dodajmy, że solecka rada miejska wsparła 
stanowisko samorządowców z Pruszcza, 
w którym tamtejsza rada miejska zwróciła się 
do zarządu województwa o przesunięcie 
terminu wymiany pozaklasowych kotłów 
grzewczych do 2029 r.

O wymianie
pieców

Marszałek województwa Piotr Całbecki 
i parlamentarzyści z naszego regionu podpisali 
d e k l a r a c j ę  „ R a z e m  d l a  K u j a w s k o -
Pomorskiego”. Jest to pokłosie spotkania, na 
które marszałek zaprosił posłów i senatorów. 
Podczas spotkania przedstawił potrzeby 
i wyzwania naszego województwa, których 
realizacja wymaga wsparcia rządowego.

Na liście wskazanych prawie 30 zadań są 
z w i ę k s z e n i e  p o t e n c j a ł u  k l u c z o w e j 
i n f r a s t r u k t u r y  m e d y c z n e j ,  b u d o w a 
i przebudowa dróg, budowa linii kolejowych, 
centrów inwestycyjnych, zadania z zakresy 
gospodarki wodnej. Obok budowy stopnia 
wodnego na Wiśle w Siarzewie, elektrowni 
a tomowej  we Włocławku (w oparc iu 
o  technologię  małego reaktora) ,  s ieci 
biogazowni, stworzenia warunków dla 
regularnego śródlądowego transportu wodnego 
na Wiśle, czy oparcie zasilania pojazdów 
transportu publicznego wodorem, wskazano 
również inwestycje, które są ważne dla naszej 
gminy.

W deklaracji znalazły się: nabrzeże 
przeładunkowe na Wiśle, budowa mostu 
w rejonie Solca Kujawskiego (łączący S10 
z DK80), linia kolejowa Solec Kujawski - Port 
Lotniczy – Trzciniec, platforma multimodalna 
Bydgoszcz - Solec Kujawski w ramach 
bydgoskiego węzła logistycznego.

Deklaracja

zagospodarowanie Skweru Antoniego Hedy 
– Szarego, wraz z budową tężni solankowej 
oraz 426 tys. zł jako wkład gminy. Kolejne 
przesunięcie  dotyczy modernizacj i 
nawierzchni parkingu przy OSP. Chodzi 
o zmniejszenie o 20 tys. z tego zadania, 
z przeznaczeniem na wkład własny na zakup 
samochodu operacyjno-rozpoznawczego 
dla naszej straży. W ślad za zmianami 
budżetowymi rada zmieniła zapisy WPF.

W  k o l e j n y m  p u n k c i e  S z y m o n 
Raczyński, przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji przedstawił projekt 
u c h w a ł y  w  s p r a w i e  s k a r g i  n a 
przewodniczącego i wiceprzewodniczącego 
rady miejskiej. Z zaprezentowanego 
uzasadnienia wynika, iż komisja stwierdziła, 
że rada miejska nie jest organem właściwym 
do rozpatrzenia tej skargi, jest nim natomiast 
wojewoda. W związku z tym konieczne było 
zwołanie nadzwyczajnej sesji w celu 
podjęcia stosownej uchwały. O wyłączenie 
z głosowania poprosił Adam Michalak, 
gdyż to on złożył skargę. Skarga i uchwała 
z uzasadnieniem mają zostać przekazane 
wojewodzie.

 

 

 
 
 

 
 

Koleżance Sylwii Kozakiewicz 
najszczersze wyrazy współczucia

z powodu śmierci

Taty

składają

Dyrekcja i pracownicy Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

i Warsztatu Terapii Zajęciowej
w Solcu Kujawskim
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STYCZEŃ
üO działaniach inwestycyjnych gminy 

mogliśmy usłyszeć w programie Telewizji 
Bydgoszcz „Samorządni”. Ekipa telewizyjna 
przyjechała do szkoły muzycznej, skąd 
zaplanowano wejście na żywo.

üPiszemy o ty, co wpływa na wysokość 
opłat za gospodarowanie odpadami.

üW gminie realizowane są projekty 
wpierające soleckich seniorów. Pierwszy to 
„Kujawsko-Pomorska Teleopieka”, skierowany 
do niesamodzielnych lub niepełnosprawnych 
osób starszych. Drugim jest „Korpus Wsparcia 
Seniorów”.

üKoło Ośrodka Sportu i Rekreacji stanęły 
sztuczne płuca, których zadaniem jest 
pokazanie jakim powietrzem oddychamy. Im 
gorszym, tym płuca są czarniejsze.

üTuż przed Bożym Narodzeniem młoda 
solecka rodzina straciła w pożarze nowo 
wybudowany dom. W zbiórce na rzecz 
poszkodowanych wzięło udział wiele osób 
i firm, którym za naszym pośrednictwem 
dziękują poszkodowani.

üDzięk i  p ien iądzom z  rządowego 
programu „Laboratoria przyszłości” szkoły 
wzbogaciły się o nowy sprzęt – roboty, 
wirtualne okulary i drukarki 3D.

üKwartet smyczkowy „Neuma Quartet”, 
w którym gra dwoje nauczycieli z soleckiej 
szkoły muzycznej, zdobył główną nagrodę 
Międzynarodowego Konkursu Muzycznego 
Beethoven 2022.

üI n f o r m u j e m y  o  d z i a ł a n i a c h 
podejmowanych przez Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

LUTY
üKoło urzędu stoi pojemnik na nakrętki. 

So lecczan ie  chę tn i e  w łączy l i  s i ę  do 
charytatywnej zbiórki.

üGmina dzięki podjętym działaniom 
zredukowała zużycie energii elektrycznej.

üZaczęły obowiązywać nowe stawki za 
wynajem świetlic.

üUruchomiono nową, darmową e-usługę, 
dzięki której można przez aplikację zamawiać 
wywóz nieczystości płynnych.

üPamiętajmy o zmianie deklaracji za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi po 
urodzeniu dziecka.

üSoleckie Kurkowe Bractwo Strzeleckie 
odkupiło od prywatnego właściciela order 
wędrowny bractwa ufundowany sto lat temu, 
w 1923 r.

üT r w a j ą  k o n s u l t a c j e  s p o ł e c z n e 
zrównoważonego planu mobilności dla 
bydgoskiego obszaru funkcjonalnego.

üWojna na Ukrainie trwa już rok. Piszemy 
o zniszczeniach odnotowanych w Basztance, 
naszym mieście partnerskim.

üB u r m i s t r z  p o p r z e z  K o n w e n t 
Burmistrzów występuje do premiera w sprawie 
drastycznej podwyżki kosztów za ciepło.

üW gminie działają wolontariusze 
opiekujący się kotami bezdomnymi, którzy 
zrzeszyli się w grupie „Kitku w mieście”. Ich 
p r a c ę  d o c e n i ł a  k a p i t u ł a  k o n k u r s u 
„Wolontariusz Powiatu”.

üSoleckie Stowarzyszenie Miłośników 
Tańca, Soleckie Centrum Kultury i Biblioteka 
Publiczna zorganizowały dla mieszkańców 
„Karnawałowe party”.

üStrażacy wielokrotnie usuwali drzewa 
połamane w czasie intensywnych opadów 
śniegu.

MARZEC
üNa kujawsko-pomorskim odcinku Wisły 

ma w ciągu najbliższych lat powstać sieć 
przystani, pomostów, gdzie będą mogli 
c u m o w a ć  w o d n i a c y.  To  i n i c j a t y w a 
Nadwiślańskiej organizacji Turystycznej.

üPrezentujemy prace plastyczne uczniów 
Z e s p o ł u  S z k ó ł  O g ó l n o k s z t a ł c ą c y c h 
i Zawodowych wyeksponowane na szkolnej 
wystawie.

üSolecki komisariat wzbogacił się o nowy 
radiowóz. Gmina przekazała na ten cel 35 tys. 
zł, spożytkowane na pokrycie kosztów 
wyposażenia i oznakowania samochodu.

üTr w a j ą  z e b r a n i a  m i e s z k a ń c ó w. 
Przypominamy o ich terminach.

üCzłonkowie Grupy Proobronnej Bizon 
pomagali ofiarom trzęsienia ziemi w Turcji.

üRada miejska uchwaliła program opieki 
nad zwierzętami.

üOficjalna inauguracja działającej 
w bibliotece Soleckiej Grupy Poetyckiej „Hotel 
Słów” za nami.

üP i e r w s z y  r e j s  p r o m u  z  p e ł n y m 
obciążeniem wypadł pomyślnie.

KWIECIEŃ
üStrategie ZIT Bydgoskiego Obszaru 

Funkcjonalnego zawiera 11 soleckich 
projektów.

üZamontowano oświetlenie ledowe, 
zasilane fotowoltaiką, na przejściu dla pieszych 
na ul. Kujawskiej.

üUpływa termin składania wniosków na 
zakup węgla.

üDrukujemy tekst „Jak pomnik Kopernika 
w Solcu goszczono”, który zdobył główną 
nagrodę w konkursie Kujawsko-Pomorskiego 
Centrum Dziedzictwa Narodowego.

üZapraszamy na kujawsko-pomorski 
konkurs fletowy organizowany w szkole 
muzycznej oraz na Drzwi Otwarte w placówce.

üSolecki Jarmark Wielkanocny zakończył 
się sukcesem. Na rynek przyszło wielu 
mieszkańców.

üDroga z Inowrocławia do bydgoskich 
parków przemysłowych przez Nową Wieś 
Wielką nie będzie przebiegała przez Chrośnę.

üW plebiscycie Gazety Wyborczej 
możemy głosować na „Węzeł przesiadkowy 
w Solcu Kujawskim”, który znalazł się wśród 
nominowanych projektów.

MAJ
üProm rozpoczął rejsy.
üI rena  Santor  zos ta ła  honorowym 

obywatelem województwa.
üBydgoski ZIT, w którym jest Solec 

Kujawski, otrzyma ponad 100 milionów euro 
w perspektywie finansowej 2021 – 2027.

ü„Bogu na chwałę, ludziom na ratunek”. 
W tekście tym piszemy o naszej Ochotniczej 
Straży Pożarnej.

üDo Solca Kujawskiego zjechali garncarze. 
Na soleckim rynku odbył się festyn garncarski.

üW SCK stanęła ławeczka Ireny Santor, 
ufundowana przez Grupę Kapitałową Solbet.

üW gminie będzie przeprowadzona 
inwentaryzacja wyrobów zawierających azbest.

üZespół Inwencja obchodzi dwudzieste 
piąte urodziny.

üO tym,  jak  chronić  dzieci  przed 
zagrożeniami, w SCK mówiła sędzia Anna 
Maria Wesołowska.

NA NASZYCH ŁAMACH

Rok 2023
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üSzkoła  muzyczna  zorganizowała 
Międzynarodowy Konkurs Akordeonowy 
i Kujawsko-Pomorski Konkurs Fletowy. Do 
naszego miasta przyjechali uczestnicy z Polski 
i zagranicy.

üW kura tory jnych ,  wojewódzkich 
konkursach przedmiotowych nieźle wypadli 
uczniowie Szkoły Podstawowej nr 4.

üSoleccy karatecy zostali mistrzami Polski.
üProm miał awarię.
CZERWIEC
üRadni zagłosowali za udzieleniem 

absolutorium burmistrzowi.
üKs. Tadeusz Zabłocki,  Honorowy 

obywatel Solca Kujawskiego obchodził 
jubileusz 65-lecia kapłaństwa.

üSzkoła muzyczna po raz kolejny 
zorganizowała piknik rodzinny.

üRozpoczęto przebudowę ul. Kujawskiej.
üG m i n n y  p u n k t  k o n s u l t a c y j n o  – 

informacyjny programu „Czyste powietrze” 
pomaga także w wypełnianiu wniosków 
i pomoc w rozliczaniu dotacji.

üTenisiści stołowi UKS „Top” awansowali 
do I ligi.

üNa rynku odbył się kolejny piknik 
organizowany przez Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i  Miejsko -  Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej.

üNajlepsi uczniowie otrzymali stypendia.
üOd stu lat w naszym mieście jest 

Z g r o m a d z e n i e  S i ó s t r  S ł u ż e b n i c z e k 
Bogarodzicy Dziewicy Niepokalanie Poczętej.

üWiele atrakcji przygotowano w ramach 
Dni Solca. Zaśpiewali m.in. Roan i Monika 
Lewczuk.

LIPIEC
üD z i ę k i  M e t r o p o l i t a l n e j  K a r c i e 

Uczniowskiej, młodzi solecczanie kupią tańsze 
bilety komunikacji miejskiej w Bydgoszczy. Do 
biletów dopłaci gmina.

üChór Św. Cecylia obchodzi 120. urodziny.

üBurmistrz złożyła gratulacje nowemu 
komendantowi soleckich policjantów.

üDo 1 stycznia 2024 r. należy wymienić 
pozaklasowe kotły c.o.

üParafia bł. Michała Kozala ma 30 lat.
üPo przerwie ruszył Solecki Budżet 

Obywatelski.
üNa zdjęciach widać, jak wygląda piękny 

ogród jednego z mieszkańców Przyłubia.
SIERPIEŃ
üDo budżetu obywatelskiego zgłoszono 

siedemnaście projektów. W październiku ma 
być głosowanie.

üRadzimy, jak każdy z nas może być EKO.
üM o ż n a  z o s t a ć  w o l o n t a r i u s z e m 

Szlachetnej Paczki.
üZamieszczamy kalendarz wyborów 

parlamentarnych.
üRodzinne Ogrody Działkowe „Bratek” 

świętują swoje czterdziestolecie.
üBardzo udaną imprezą był piknik 

strzelecki zorganizowany z okazji Święta 
Wojska Polskiego.

WRZESIEŃ
üUkazał się kolejny komiks edukacyjny 

wydany przez gminę. Tym razem traktuje 
o oszczędzaniu wody.

üTrzy obwodowe komisje wyborcze 
zmieniły swoje siedziby.

üNa rynku stanęła wystawa plenerowa 
„ S z l a k  K o p e r n i k o w s k i  n a  K u j a w a c h 
i Pomorzu”.

üSolec Kujawski zajął trzecie miejsce 
wśród samorządów tworzących Metropolię 
Bydgoszcz – uczestników zmagań o tytuł 
Rowerowej Stolicy Polski.

üWystartowała kolejna edycja programu 
zapobiegania upadkom dla seniorów.

üZ okazji powstania w naszym mieście 
pierwszego boiska piłkarskiego zorganizowano 
mecz w stylu retro.

üPrzyjechały rządowe laptopy dla 
czwartoklasistów.

üW tym roku lekturą w Narodowym 
Czytaniu było „Nad Niemnem” El izy 
Orzeszkowej.

üPonad dwieście osób wzięło udział 
w biegu najeżonym przeszkodami „Jeżyk”.

üOdbyły się Dożynki.
PAŹDZIERNIK
üR a d a  m i e j s k a  p r z y z n a ł a  t y t u ł y 

Honorowego Obywatela Solca Kujawskiego, 
a  t a k ż e  m e d a l e  z a  z a s ł u g i  d l a  S o l c a 
Kujawskiego.

üBurmistrz i  przewodniczący rady 
miejskiej składają życzenia z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej.

üBurmistrz podpisała list intencyjny 
z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody 
Polskie dotyczącą współpracy w ramach 
realizacji budowy na Wiśle w Solcu Kujawskim 
nabrzeża przeładunkowego. Tego samego 
zagadnienia dotyczy drugi list intencyjny 
podpisany z Baltic Hub Container Terminal, 
jednym z czołowych operatorów terminali 
kontenerowych.

üGmina otrzymała wyróżnienie „Lider 
B e z p i e c z e ń s t w a  R u c h u  D r o g o w e g o ” 
w kategorii „Gmina przyjazna rowerzystom”.

üInformujemy o wynikach głosowania 
w wyborach parlamentarnych i w referendum.

üWiele  a t rakcj i  d la  na jmłodszych 

przygotował urząd marszałkowski, który 
zorganizował w naszym mieście rodzinny 
piknik europejski.

LISTOPAD
üPrezentujemy nowych honorowych 

obywateli, zasłużonych dla Solca Kujawskiego 
oraz relacjonujemy uroczystą galę wręczenia 
tych wyróżnień.

üSolec Kujawski odwiedzili naukowcy 
z Kazachstanu i Kirgistanu.

üNa ul. Bydgoskiej, pl. Jana Pawła II i ul. 
Toruńskiej pojawiło się nowe oznakowanie 
poziome wyznaczające miejsca postojowe.

üW soleckim muzeum otwarto wystawę 
czasową poświęconą e l iminacjom do 
piłkarskich mistrzostw świata w 1974 r. 
Gośc iem spec ja lnym był  były  t rener 
reprezentacji Polski Andrzej Strejlau.

üMieszkanka Solca Kujawskiego kończy 
sto lat.

üW kategorii Wojskowy Klub PTTK Roku 
wyróżniono Klub Turys tów Pieszych 
„Horyzont”.

üW roku 2024 ze środków Soleckiego 
Budżetu Obywatelskiego będą realizowane trzy 
projekty.

üGRUDZIEŃ
üPod honorowym patronatem biskupa 

bydgoskiego w Szkole Podstawowej nr 1 
zorganizowano konferencję poświęconą 
rodzinie Ulmów z Markowej.

üNasza gmina uplasowała się na czwartym 
miejscu w województwie w rankingu „Gmina 
dobra do życia”.

üPolicjanci przeprowadzili rozmowy 
z  młodzieżą  i  rodzicami  uczes tn ików 
wybryków na soleckim dworcu, które 
doprowadziły doi awarii windy.

üD w o j e  u c z n i ó w  Z e s p o ł u  S z k ó ł 
ogólnokształcących i Zawodowych otrzymało 
stypendium premiera.

üZamieszczamy naj lepsze  zdjęcia  
z konkursu fotograficznego.

üW rejonie  ul .  Leśnej  zmieni  s ię 
organizacja ruchu drogowego.

üNie zmieni  s ię stawka opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

üJ a k  c o  r o k u  S o l e c  r o z b ł y s n ą ł 
świątecznymi iluminacjami.

Zbigniew Stefański
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Soleckie Centrum Kultury

Kulturalny
przekładaniec
KOLĘDOWANIE
P a t r o n a t  n a d  „ V I  S o l e c k i m 

Kolędowaniem”, które Soleckie Centrum 
Kultury przygotowało 18 stycznia, jak co roku 
objęli  burmistrz Teresa Substyk  oraz 
przewodniczący rady miejskiej Bartłomiej 
Czaki.

W kolędowaniu udział wzięli: Chór Święta 
Cecylia, Zespół Inwencja, Zespół New Voices, 
Zespół Three One, Anna Mazur, Karolina 
Błażewicz, Dominika Andrzejewska, Jakub 
Brzez iński ,  Zespół  Sanctus ,  Zespół 
Folklorystyczny „Solecczanie”, Wiesław 
Nowak z rodziną oraz radni rady miejskiej. 
Każdego roku na kolędowaniu pojawia się 
również Święta Rodzina. Tym razem w role 
Matki Bożej wcieliła się Ewelina Brzezińska, 
Ś w ię t eg o  J ó ze f a  J a k u b  B rzez iń s k i , 
a Dzieciątka Jezus maleńka Łucja. Towarzyszył 
im cudowny Anioł - czyli Inga.

Kolędowanie to nie tylko muzyka, to 
również słowo - w tym roku zaproszenie SCK 
przyjęły Siostry Służebniczki, które ubogaciły 
kolędowanie dodatkową treścią. W tym roku 
rozważania oparte były na programie 
d u s z p a s t e r s k i m  n a  r o k  2 0 2 3 / 2 0 2 4 : 
„Uczestniczę we wspólnocie Kościoła”.

SCK dziękuje wszystkim wykonawcom, 
którzy uświetnili koncert swoimi występami - 
było to cudowne i niesamowite przeżycie. Ten 
dzień i wieczór głęboko pozostanie w naszych 
sercach. Serdeczne podziękowania również 
wszystkim, którzy przyczynil i  s ię do 
organizacji wydarzenia. Do zobaczenia na 
kolejnym wspólnym kolędowaniu w przyszłym 
roku.

BALE  KARNAWAŁOWE
DLA  DZIECI
SCK zaprasza na 5 lutego 2024 r. na bale 

karnawałowe dla dzieci. Od godz. 16.00 do 
16.45 - zabawa dla dzieci w wieku 4-6 lat. Zaś 
w godz. 17.00 – 18.00 - zabawa dla dzieci od 7 
lat. Oprócz taneczno-plastycznej zabawy będą 
tańce, konkursy i maski do własnoręcznego 
ozdabiania. Bilety w cenie 30 zł do nabycia 
w kasie SCK oraz on-line przez www.sck-
solec.com. Liczba miejsc ograniczona.

MAGICZNY  KARNAWAŁ  SENIORA

Już na 7 lutego br. zapraszamy do SCK na 
magiczny  karnawał  sen iora .  Imprezę 
rozpocznie spektakl "Szalone Wiedźmy". To 
krótki, lecz niesamowicie treściwy performance 
składający się z kilku scen łączących w sobie 
elementy pantomimy, dramatu, świata fantasy 
i komedii. Historia przedstawi losy Wiedźm, 
które są siostrami. Dojdzie do kłótni, której 
konsekwencje będą zaskakujące... Spektakl 
"Szalone Wiedźmy" to debiut Grupy Teatralnej 
„Malachity”, prowadzonej przez instruktorkę 
SCK Dominikę Cieślak i w jej reżyserii. Po 
spektaklu koncert w wykonaniu D, Cieślak, przy 
akompaniamencie Jakuba Kopcia. A na koniec 
zabawa taneczna z DJ'em, przy dobrej kawie 
i pączku. Bilety w cenie 15 zł za osobę można 
już nabyć w kasie SCK oraz przez www.sck-
solec.com.

ŻONA  DO  ADOPCJI
Spektakl pt. „Żona do adopcji” w reżyserii 

Jakuba Ehrlicha odbędzie się w SCK 15 
marca br. o godz. 19.00.

W życiu Adama wszystko miało swoje 
miejsce – dom praca, dom praca. Od czasu do 
czasu jakaś kontrolowana rozrywka. Ale 
w życiu każdego człowieka przychodzi taka 
chwila, że nawet dobrze naoliwiona maszyna 
przestaje funkcjonować i niebo zaczyna walić 
s ię  na głowę.  Żona Adama wyjeżdża. 
Mieszkanie nawiedza natrętny domokrążca 
i wróżbita. Niespodziewanie pojawia się 
również Filip, kolega z podstawówki. Do drzwi 
puka przedstawicielka Ośrodka Adopcyjnego, 
o której wizycie Adam zupełnie zapomniał. 
Spokojne dotychczas życie bohatera wypełnia 
się mnóstwem niedomówień, pomówień 
i abstrakcyjnych insynuacji. A wszystko 
przykryte płaszczem „normalności”. Jak 
rozwiąże się splot dziwnych wydarzeń?

Bilety w cenie 85 zł - do nabycia w SCK 
l u b  o n - l i n e :  h t t p s : / / b i l e t y . s c k -
solec.com/MSI/mvc/pl.

FERIE ZIMOWE 
T Y D Z I E Ń  Z  I N S P E K T O R E M 

GADŻETEM 12-16 lutego 2024
Wyrusz z bohaterem serialu animowanego 

Inspektorem Gadżetem, który wraz ze swą 
siostrzenicą Penny i psem Łepkiem tropi 
złowrogiego Doktora Klaufa, który chce przejąć 
władzę nad światem. Zdobądź umiejętności 
Inspektora Gadżeta, przeżyj filmową przygodę 
w Kinie Kultura i spędź zimowy czas w SCK. 

TYDZIEŃ WEHIKUŁ CZASU 19-23 
lutego 2024

Czy Wehikuł Czasu istnieje naprawdę? 
Wyrusz w nieznane i przeżyj niesamowitą 
przygodę z bohaterami książki Anety Santór 
"Wehikuł czasu". Odkryj niezwykły świat 
wyobraźni w plastycznym wydaniu, stwórz 
własny wehikuł czasu, by przenieść się do 
przeszłości i przyszłości w trakcie warsztatów 
z robotyki i kodowania.

Każdy z tygodni to 5 dni gier i zabaw, od 
11.00 do 15.00, z przerwą na poczęstunek. Cena 
jednego turnusu 300 zł. Zapisy w sekretariacie 
SCK od 29 stycznia.

KINO  KULTURA
26 STYCZNIA 2024
17.00 – MÓJ BRAT ROBOT - familijny, sci-

fi, od 9 lat.
19.00 – UŚMIECH LOSU – dramat, 

obyczajowy, romans, od 15 lat.
2 LUTEGO 2024
17.00 – EKIPA Z DZUNGLI. MISJA 

RATUNKOWA -  an imac ja ,  komed ia , 
przygodowy, od 4 lat.

1 9 . 0 0  –  P O W S TA N I E C  1 8 6 3  – 
biograficzny, historyczny, od 15 lat.

Zwiastuny i opisy filmów znajdziecie na FB 
Kino Kultura  i  www.sck-solec.com oraz na FB 
Soleckiego Centrum Kultury. Bilety do nabycia 
w punkcie SCK oraz on-line:  https://bilety.sck-
solec.com/MSI/mvc/pl.
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

Kole jne  mecze  I I I  l ig i  brydża 
sportowego rozegrano 6 stycznia. 
W pierwszym spotkaniu solecczanie 
z MLKS-u ulegli K.J. Plast Bydgoszcz 
8:12. Wprawdzie pierwsza połowa 
zakończyła się prowadzeniem brydżystów 
z Solca, niestety w drugiej ten punktowy 
dorobek został zniweczony. Drugi mecz 
rozegrany tego dnia zakończył się już 
wygraną MLKS-u z drużyną MiD 
Bydgoszcz 12:8. W naszej drużynie grali: 
Filip Barnigiel, Arkadiusz Stanisławski, 
Franciszek Szafranek, Mariusz Zurek 
i Tadeusz Żurek.

Wygrana
i porażka

BRYDŻ SPORTOWY
Pod koniec grudnia odbył się Rajd Pieszy 

Pamięc i  Powstan ia  Wie lkopolsk iego . 
Organizatorami wydarzenia byli Klub Turystów 
Pieszych „Horyzont” oraz Muzeum Solca im. 
Księcia Przemysła. Warto od razu zaznaczyć, że 
chociaż Solec nie znalazł się bezpośrednio 
w granicach powstania, to na terenie miasta oraz 
w najbliższych okolicach znajdują się miejsca 
i pamiątki związane z tym zwycięskim zrywem 
niepodległościowym. Rajd wystartował spod 
muzeum, stamtąd uczestnicy – trzydziestu 
turystów – udali się na Plac Jana Pawła II. 
Znajduje się tam płyta upamiętniająca przejęcie 
dnia 19 stycznia 1920 roku Solca przez oddział 3 
P u ł k u  U ł a n ó w  Wi e l k o p o l s k i c h  p o d 
dowództwem ppłk Władysława Mosiewicza. 

Następnym, ważnym punktem na trasie był 
cmentarz przy kościele pw. Św. Stanisława 
Biskupa i Męczennika. Znajduje się tam Kwatera 
Powstańców Wielkopolskich,  w której 
spoczywają Michał Dyrda z Jaksic i Franciszek 
Piotrowski z Pęchowa, polegli na początku 1919 
roku na terenie Puszczy Bydgoskiej. Wkrótce 
piechurzy obejrzeli dwa miejsca, w których 
przed II wojną światową w Solcu Kujawskim 
znajdowała się płyta Nieznanego Powstańca 
Wielkopolskiego. Pierwotnie ustawiona w 1926 
roku w pobliżu dzisiejszego wejścia do Parku 
Miejskiego, w 1930 roku została przeniesiona 
w okolice miejsca, w którym obecnie znajduje 
s ię  Rondo im.  Burmistrza  Antoniego 
Nawrockiego. Dłuższa część trasy wiodła ulicą 
Powstańców. Jej nazwa jest ściśle związana 
z powstańcami wielkopolskimi – M. Dyrdą oraz 
F. Piotrowskim, których ciała w 1921 roku 
zostały tą drogą przeniesione na cmentarz przy 
kościele  pw. Św. Stanisława BiM. Po 
przekroczeniu drogi krajowej nr 10 turyści 
dotarli do Krzyża Powstańców Wielkopolskich, 
znajdującego się w pobliżu szosy prowadzącej 
do Chrośny. 

Do tego momentu piechurzy poruszali się 
ścieżką dydaktyczną „Śladami Powstania 
Wielkopolskiego” oddanej do użytku w 2022 
r o k u ,  d z i ę k i  w s p a r c i u  z  p r o g r a m u 
„Niepodległa”. Dalej fragment trasy prowadził 
czarnym szlakiem pieszym im. Jerzego 
Szafkowskiego. Przy szlaku tym znajdują się 
pozostałości oddanej do użytku w 1927 roku 
s t rze ln icy  Towarzys twa  Powstańców 
i Wojaków. Z uwagi na plany budowy drogi 
S10, była to prawdopodobnie jedna z ostatnich 
szans, aby obejrzeć ten obiekt. Przy okazji 
z m i e r z o n o  d ł u g o ś ć  w a ł u  z i e m n e g o , 
oddzielającego dwa tory strzelnicy. Okazało 
się, że wał liczy sobie około 280 metrów 
długości.

Dalsza część rajdu wiodła do Solca 
Kujawskiego. Na cmentarzu przy ul. Piotra 
Skargi uczestnicy wędrówki zapalili znicze na 
grobach powstańców wielkopolskich: 
Leonarda Wicińskiego, Stefana Pituły, 
Ignacego Koczorowskiego, Stanisława 
K r o k o s a ,  A n d r z e j a  P o z n a ń s k i e g o 
i Stanisława Przybylińskiego. Rajd zakończył 
się w muzeum. Tam uczestnicy wędrówki 
mogli liczyć na ciepły posiłek. Część 
z uczestników rajdu odwiedziła także wystawy 
prezentowane w muzeum. Organizatorzy 
wydarzenia składają serdeczne podziękowania 
Nadleśnictwu Solec Kujawski za pomoc 
w organizacji rajdu.

Łukasz Wojtecki

Pamiętają
o powstaniu

UKS „Top” zaprasza na mecz 10 
kolejki I ligi tenisa stołowego, w którym 
nasza drużyna podejmie ZKS II Zielona 
G ó r a .  P o c z ą t e k  o  g o d z .  1 6 . 0 0 
w najbliższa niedzielę 21 stycznia w hali 
OSiR. Przeciwnicy zajmują w tabeli 
miejsce 6, UKS Top - miejsce 7, stąd mecz 
ten jest niesamowicie istotny dla losów 
całego sezonu. Solecka drużyna bardzo 
liczy na głośny doping. Niech przyjdzie 
nas jak najwięcej.

Przyjdźmy
kibicować

W drugiej połowie stycznia w hali 
Ośrodka Sportu i Rekreacji rozegrano 
m i s t r z o s t w a  p o w i a t u  w  d w ó c h 
dyscyplinach sportowych. 18 stycznia do 
w soleckiej hali stawili się młodzi siatkarze 
z dziewięciu drużyn, które zagrały na 
trzech równoległych boiskach systemem 

„każdy z każdym”. Po zaciętych bojach 
najlepsze okazały się uczennice ze Szkoły 
Podstawowej w Łochowie oraz uczniowie 
ze Szkoły Podstawowej w Niemczu i oni 
zdobyli tytuły Mistrzów Powiatu oraz 
awans do ćwierćfinałów wojewódzkich. 
W grupie chłopców zagrali uczniowie ze 

Szkoły Podstawowej nr 4, zajmując 
ostatecznie trzecie miejsce. Z kolei 22 
stycznia hala sportowo – widowiskowa 
OSiR gościła uczestników Mistrzostw 
Powiatu Bydgoskiego w piłce ręcznej 
dziewcząt (roczniki 2011 i młodsi). 
Najlepszą okazała się reprezentacja Szkoły 
Podstawowej w Dąbrowie Chełmińskiej 
i ona awansowała do ćwierćfinałów. 
Organizatorami Mistrzostw byli MUKS 
„Start” oraz Ośrodek Sportu i Rekreacji. 
Zespoły otrzymały puchary, dyplomy, 
medale oraz słodycze ufundowane przez 
Starostwo Powiatowe w Bydgoszczy.

Siatkówka i piłka ręczna
w soleckiej hali



W Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych powołano do 
życia Stowarzyszenie Edukacyjne „Absolwenci i Miłośnicy ZSOiZ 
w Solcu Kujawskim.” Stowarzyszenie działa na rzecz ZSOiZ, jego 
społeczności oraz społeczności absolwentów szkoły i jest nastawione 
na realizację zadań o charakterze pożytku publicznego.

- To stowarzyszenie osób twórczych, aktywnych, pragnących 
działać na rzecz placówki edukacyjnej, w której się kształcili, lub 
w której kształcą się ich dzieci. Placówki, która jest im szczególnie 
bliska i z którą czują się w szczególny sposób związani. Zapraszam 
wszystkich absolwentów, emerytowanych nauczycieli i pracowników 
szkoły, przyjaciół i sympatyków ZSOiZ, rodziców, nauczycieli – 
zachęca Katrzyna Wolińska, dyrektor ZSOiZ, z której inicjatywy 
powstało stowarzyszenie.

Członkiem stowarzyszenia można zostać po wypełnieniu 
deklaracji członkowskiej. Można ją pobrać ze strony internetowej 
ZSOiZ, zakładka STOWARZYSZENIE EDUKACYJNE. Składka 
miesięczna wynosi 10 zł. Jak się dowiedzieliśmy, w tym roku 
stowarzyszenie zamierza sfinansować stworzenie w szkole siłowni dla 
uczniów.

Stowarzyszenie
edukacyjne

Promu nikt nie ukradł, jak to już niektórzy złośliwcy 
wieszczyli. Prawda jest prozaiczna. Jednostka odpłynęła do 
zimowego portu w Bydgoszczy. Zacumowała w pobliżu śluzy 
Brdyujście.

Ulica Zbożowa na całej długości od ul. Leśnej do ul. 
Łąkowej jest drogą z pierwszeństwem przejazdu. Wprawdzie 
w pewnym momencie  widoczny znak sugeruje ,  że 
pierwszeństwo kończy się na odcinku za kościołem, jednak 
w istocie tak nie jest. Ponieważ od kościoła do ul. Łąkowej 
wszystkie ulice krzyżujące się z ul. Zbożową są drogami 
gruntowymi, z przepisów ruchu drogowego wynika, że 
w stosunku do ulic z utwardzoną nawierzchnią, są one drogami 
podporządkowanymi. Oznacza to, że wjeżdżając na ul. 
Zbożową, kierujący muszą ustąpić pierwszeństwa przejazdu 
pojazdom poruszającym się po Zbożowej. W planowanej 
zmianie organizacji ruchu zakładana jest likwidacja znaku 
widocznego na zdjęciu, będącego pozostałością po poprzedniej 
organizacji ruchu. Dodajmy, że skrzyżowanie Zbożowej 
z Łąkową jest skrzyżowaniem równorzędnym – obowiązuje 
pierwszeństwo z prawej.



Zarząd Osiedla Staromiejskiego nie miał 
jeszcze okazji podziękować na łamach 
Soleckich Wiadomości z Ratusza swojej 
reprezentacji za zajęcie trzeciego miejsca 
w turnieju sportowo-rekreacyjnym osiedli 
i sołectw, w którym nasza drużyna zdobyła 38 
punktów (tylko jeden punkt mniej od 
zwycięzcy - Sołectwa Kujawska).

W trzech dyscyplinach byliśmy najlepsi, 
a były to: podbijanie piłeczki pingpongowej 
(Bartosz Ciudziński, Jakub Cimachowski), 
rzuty do kosza (Lena Nawrocka, Jacek 
Lichocki) i turniej siatkówki (Aleksandra 
Michlak, Oliwia Fabiszak, Piotr Dylewski, 
Piotr Dylewski junior, Piotr Bartz, Marek 
Makowiecki). W pozostałych konkurencjach 
oddaliśmy pole innym drużynom, ale 
dawaliśmy z siebie wszystko i zajęliśmy jeden 
raz miejsce 2 (rzut gazetą), trzy razy miejsce 4 
(kręgle, strzał na bramkę, przeciąganie liny) 
i trzy razy miejsce 5 (lotką do celu, puzzle na 
czas, trzymanie ciężarka). Mieliśmy raz 
lepszy, raz gorszy wynik, ale bawiliśmy się 
świetnie. Dziękujemy wszystkim uczestnikom 
z  Os i ed l a  S t a romie j sk i ego  za  duże 
zaangażowanie w skompletowanie naszej 
reprezentacji osiedla, która musiała składać się 
z minimum 15 mieszkańców, w tym z dzieci, 
kobiet i mężczyzn. Nie jest to dużo jak na 
liczbę mieszkańców naszego osiedla, ale 
o chętnych było już gorzej. Udało się! Dla 
tych, którzy poświęcili swój sobotni poranek 
i wzięli udział w konkurencjach Zarząd 
Osiedla przygotował drobne, przydatne 
upominki z logo osiedla. Mieliśmy świetną 
drużynę i też najlepszych kibiców, którzy za 
d o p i n g  z o s t a l i  n a g r o d z e n i  p r z e z 
organizatorów pięknym, dużym misiem, który 
zostanie przekazany na licytację podczas 32. 
Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy do Soleckiego Centrum Kultury. 
Zwycięzcom turnieju gratulujemy świetnych 
wyników i dobrej formy, a pozostałym 
uczestnikom dziękujemy za wspólnie 
spędzony czas i dobrą zabawę. Do zobaczenia 
na kolejnych turniejach.

Dziękujemy organizatorom: Gminie Solec 
Kujawski, Międzyszkolnemu Uczniowskiemu 
Klubowi Sportowemu „Start” w Solcu 
Kujawskim oraz Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 
w Solcu Kujawskim. Dziękujemy za 
pamiątkowe medale i za smaczny poczęstunek 
u z u p e ł n i a j ą c y  s t r a c o n e  k a l o r i e 
w emocjonujących zmaganiach.

Iwona Lichocka
przewodnicząca

Zarządu Osiedla Staromiejskiego

Zarząd
dziękuje

W 2023 roku zbiory soleckiego muzeum 
powiększyły się o kolejne interesujące 
eksponaty związane z historią Solca 
Kujawskiego oraz najbliższych okolic. 
Niezawodnym źródłem pozyskiwania 
muzealiów są dary od mieszkańców Solca 
oraz najważniejszych soleckich instytucji. 17 
stycznia br. w Muzeum Solca im. Księcia 
Przemysła otwarto nową wystawę czasową 
pt. „Nabytki Muzeum”. Jest to już piętnasta 
e d y c j a  w y s t a w y  p o d s u m o w u j ą c e j 
podstawową – kolekcjonerską działalność 
placówki.

Na prezentowanej wystawie na uwagę 
zasługują m.in. pamiątki po powstańcu 
wielkopolskim – Stanisławie Przybylińskim, 
który w dwudziestoleciu międzywojennym 
zamieszkał w naszym mieście. Pamiątki te 
zostały przekazane przez Marię Gżyl oraz 
Włodzimierza Wyrzykowskiego. Ponadto 
interesujący jest zbiór rękopisów Aliny Prus-
Krzemińskiej pisarki, poetki i działaczki 
społecznej, związanej przez pewien czas 
z Solcem Kujawskim. W tym wypadku 
rękop i sy  t r afi ły  do  muzeum dz ięk i 
uprzejmości Macieja Ziółkowskiego, ale 

orędowniczką przekazania tych materiałów 
do Solca była Jadwiga Bretes. Wśród 
najciekawszych dokonanych przez muzeum 
zakupów, znajduje się angielska mapa 
północnej Polski z 1759 roku, na której 
zaznaczone jest nasze miasto. Inną perełką 
wśród eksponatów jest porcelanowy kubek 
z nadrukiem stylizowanym na pocztówkę 
litograficzną z widokami na Solec. Przedmiot 
ten pochodzi z drugiej dekady XX wieku. 
Trzecim źródłem pozyskiwania eksponatów 
są powierzchniowe badania archeologiczne. 
Tutaj od lat muzeum może liczyć na wsparcie 
Bydgoskiego Stowarzyszenia Miłośników 
Histori i  „Łuczniczka” oraz Zakładu 
G o s p o d a r k i  K o m u n a l n e j  w  S o l c u 
Kujawskim. Wystawa „Nabytki Muzeum” 
jest również formą podziękowania dla 
wszystkich osób i  ins ty tucj i ,  k tóre 
w ubiegłym roku wsparły w różny sposób 
działalność Muzeum Solca. Na uwagę 

i wdzięczność zasługuje wsparcie finansowe, 
udzielone przez firmę SOLBET, dzięki 
któremu możliwe było zamówienie replik 
strojów piłkarskich dla potrzeb Meczu Retro, 
konserwacja eksponatów, a także sprzętu do 
d ig i ta l izac j i  o raz  audiowizualnego. 
T r a d y c y j n i e  p o d c z a s  w e r n i s a ż u 
p r z y g o t o w a n o  p o d z i ę k o w a n i a  d l a 
wszystkich, dzięki którym lokalna historia 
staje się lepiej poznana, a przez to bliższa.

Wystawę czasową pt. „Nabytki Muzeum” 
będzie można oglądać do marca br. 
Zapraszamy.

Muzeum
i jego nabytki

Rzadko kiedy pojawiają się zdjęcia z dwudziestolecia międzywojennego, wykonane 
wewnątrz budynków, a jeszcze rzadziej trafiamy na zdjęcie z tego okresu z ustaloną dokładną 
datą dzienną. W tym wypadku mamy jednak szczęście. W pobliżu górnej krawędzi fotografii 
możemy odnaleźć informację, że wykonano ją 17 czerwca 1935 roku. Widzimy grupę 
kilkudziesięciu osób podczas obiadu, który został podany prawdopodobnie w restauracji 
Hotelu Wielkopolskiego – czyli w obecnym budynku soleckiej Biblioteki Publicznej. W tle 
widać scenę z ustawionym fortepianem. Jako ciekawostkę możemy dodać, że na ścianie – po 
prawej stronie – zawieszony jest portret marszałka Józefa Piłsudskiego ozdobiony kirem. 
Wszak zdjęcie to zostało wykonane niewiele ponad miesiąc po jego śmierci.

Solec na starej fotografii (28)



Gmina
w statystyce

RADA MIEJSKA, BURMISTRZ, 
KANCELARIA

L i c z b a  s e s j i  –  1 9  w  t y m  5 
nadzwyczajnych.

Uchwały – 120, opinie i stanowiska – 3 
Stanowiska ,  p isemne in terpelac je 
i zapytania –  8, wnioski na sesji – 39.

Liczba przyjętych interesantów – 177.
W roku 2023 wysłano przesyłek 

nierejestrowanych - 1625 szt, przesyłek 
rejestrowanych -25 554 szt.

Przyjęto 21 057 dokumentów.
EWIDENCJA LUDNOŚCI
Liczba mieszkańców zameldowanych 

na pobyt stały – 14933  (miasto-13896, 
wsie -1037); kobiety – 7779; mężczyźni 
–7154 ;

Urodzenia – 88;
Zgony –152.
URZĄD STANU CYWILNEGO
Urodzenia zarejestrowane w USC  - 20 ,  

transkrypcje – 19 ;
Zgony zarejestrowane w USC - 78, 

w tym  6 transkrypcji ;
Małżeństwa zarejestrowane w USC 

–84, w tym  11 transkrypcji ; małżeństwa 
cywilne -59; małżeństwa wyznaniowe 
(konkordatowe) – 14; małżeństwa zawarte 
z cudzoziemcami  -2; małżeństwa zawarte 
poza lokalem USC –1;

Rozwody - 30; separacje -0. 
INWESTYCJE
Łącznie na inwestycje wydaliśmy 

10.558.904,62 zł, w tym:
- inwestycje drogowe - 9.389.762,75 zł,
- inwestycje kubaturowe - 10.003,60 zł,
- inwestycje sieciowe - 1.125.195,61 zł,
- inwestycje związane ze sportem 

i rekreacją - 33.942,66 zł.
POZYSKIWANIE FUNDUSZY 

ZEWNĘTRZNYCH
Wnioski o dofinansowanie / wstępne 

promesy dla  projektów –  na łączną 
w a r t o ś ć  1 1 0 . 7 3 9 . 4 4 2 , 6 3  z ł 
(dofinansowanie 102.146.081,00 zł), z tego 
z a t w i e r d z o n e  o  ł ą c z n e j  w a r t o ś c i 
6 .932 .442 ,63z ł   ( dofinansowan ie 
4.698.181,00zł).

GOSPODARKA  MIESZKANIOWA
Zawarte umowy najmu – 62 (w tym 15 - 

lokale mieszkalne , 39 - lokale socjalne, 8 - 
pomieszczenia tymczasowe);

Wypowiedziane umowy najmu – 3;
Wezwania i upomnienia –  (204 i 304) ;
Wezwania do opróżnienia lokali – 30 

oraz 17 wezwań do przestrzegania 
Regulaminu porządku domowego ;

Pozwy o eksmisję – 8; eksmisje – 10 
(w tym 4 wszczęte postępowania);

Ugody gminne z dłużnikami –  93 
wnioski ( 85 - ugód podpisanych); ugody 
sądowe  - 0;

Pozwy o zapłatę – 15; postępowania 
egzekucyjne o zapłatę – 21 oraz 5 
wniosków do komornika o wszczęcie 

postępowań nieegzekucyjnych; wpisy do 
Krajowego Rejestru Długów –  9 wpisów;

Wnioski o dodatki mieszkaniowe – 271;
Umorzenia -  (umorzenia czynszowe na 

kwotę 190.861,49 zł oraz umorzenia 
odsetkowe na kwotę 181.008,33 zł - łącznie 
371.870,33 zł);

Wnioski o świadczenia pieniężne za 
z a p e w n i e n i e  z a k w a t e r o w a n i a 
i  wyżywienia obywatelom Ukrainy 
przebywającym na  tery tor ium RP 
w związku z działaniami wojennymi:

- 184 złożonych wniosków (169 
pozytywnie rozpatrzonych wniosków); 

- 162 liczba osób zakwaterowanych na 
podstawie rozpatrzonych wniosków;

- 734.320,00 zł kwota wypłacona za 
z a p e w n i e n i e  z a k w a t e r o w a n i a 
i wyżywienia. 

OŚWIATA (wg stanu na 30 września)
Liczba uczniów – 1310 uczniów (SP1, 

SP4) oraz 115 uczniów SM.
Liczba oddziałów – 57 oddziałów (SP1, 

SP4) oraz 10 oddziałów SM.
Liczba nauczycieli/etatów – 182 

nauczycieli/ 172,75 etatów (SP1, SP4, PP1, 
SM).

Liczba  dz iec i  ob ję tych  op ieką 
przedszkolną – 611 dzieci w przedszkolach 
i oddziałach przedszkolnych (SP1, PP1, 
Dinuś, Reksio, Ochronka)

Stypendia socjalne – 39, zasiłki szkolne - 0 
Stypendia gminy – 24 (4 naukowe, 17 

sportowych, 3 artystyczne), indywidualna 
opieka – 9 (1 naukowa, 8 sportowych)

WYDZIAŁ UTRZYMANIA MIASTA
R e m o n t o w a n o  b i t u m i c z n e 

nawierzchnie dróg - naprawy tymczasowe 
masą bitumiczną na zimno na wartość - 
4000,00 zł.

Remonty nawierzchni betonowych 
i bitumicznych na gorąco – 371227,00zł.

Remontowano nawierzchnie dróg 
g r u n t o w y c h  p r z e z  w y k o n a w c ę 
wyłonionego w ramach przetargu – wartość 
341 531,00zł 

Bieżąco utrzymywano czystość na 
j e z d n i a c h ,  p l a c a c h ,  p a r k i n g a c h 
i chodnikach ręczne, i mechaniczne – 887 
628,52zł.

Akcja zima –348 697,98 zł.
Zakup ławek i koszy betonowych (po 

5szt.) - 6127,25,00zł
Konserwacja 2136 szt. oświetlenia 

ulicznego zamontowanego na terenie 
miasta i gminy, w tym: 

- 1060 lamp własności Enea – 284 
277,65zł,

- 1076 lamp własności gminy – 124 
767,99zł,

- montaż demontaż oraz naprawa 
oświetlenia świątecznego- 15 157,56zł. 

Wartość zakupu energii zużytej do 
oświetlenia dróg i ulic za w/w okres - 669 
778,78zł.

Zakup oraz montaż oznakowania 
pionowego i poziomego - 178 276 zł .

Całkowity koszt realizacji zadań 
przewidzianych ustawą o ochronie 
zwierząt – 170 292,01 zł w tym:

- zapewnienie opieki bezdomnym psom 

–  30 450,00zł;
- zabiegi związane z ograniczeniem 

populacji zwierząt wolno żyjących – 13 
290,00 zł;

- udzielenie pomocy weterynaryjnej –  
31 253,04 zł;

- wydana karma –  47 025,00 zł.
Zlikwidowano 5 dzikich wysypisk, 

z których zebrano 10,21 t odpadów 
komunalnych, wielkogabarytowych 
i budowlanych. 

Obsadzono donice i kwietniki miejskie 
kwiatami jednorocznymi w ilości 4.467 
szt. o wartości 19.646,00 zł.

L ikwidac ja  urządzeń  wodnych 
o długości 827 mb przy ul. Kujawskiej. 
Koszt 19 828,80 zł.

GOSPODARKA
 NIERUCHOMOŚCIAMI
Zbyto 3 lokale mieszkalne na łączną 

kwotę 405.580,00 zł w tym 2 w trybie 
p r z e t a r g o w y m  a  1  n a  r z e c z 
dotychczasowego najemcy, 

Sprzedano 8 działek pod zabudowę 
jednorodzinną na kwotę 1 579 910,00.

Sprzedano 6 działek pod zabudowę 
inną niż jednorodzinną na łączną kwotę 
688 342,10 zł. Sprzedano 4 działki na 
terenie Parku Przemysłowego na łączną 
kwotę 5.1532.489,67 zł, w tym:

a) 1 działka w trybie bezprzetargowym 
na polepszenie nieruchomości przyległej, 

b) 1 działka w trybie rokowań,
c) 2 działki na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy. 
Zbyto 18 udziałów nieruchomości 

gruntowych zabudowanych segmentami 
garażowymi przy ul. Robotniczej na łączną 
kwotę 110 354,36 zł.

Wszczęto 27 postępowań o podział 
nieruchomości.

Wydano 17 decyzji zatwierdzających 
podziały nieruchomości.

Wydano 6 decyzji ustalających opłatę 
adiacencką z tytułu podziału.

Zawarto 80 umów na dzierżawę 
gruntów położonych na terenie Gminy 
Solec Kujawski o łącznej powierzchni 
2,2433 ha.

Zawarto 5 umów na najem lokali 
użytkowych na terenie miasta Solec 
Kujawski.

Zawarto 71 jednodniowych umów 
użyczenia,

W y d a n o  5  z a ś w i a d c z e ń 
potwierdzających dokonanie opłaty 
jednorazowej z tytułu przekształcenia 
użytkowania wieczystego, 

Zawarto 95 umów na najem świetlic 
wiejskich i 25 umów użyczenia świetlic 
wiejskich.

Wydano 134 zaświadczenia  i 11 
informacji o obszarze rewitalizacji,

Podjęto 1 uchwałę w sprawie nadania 
nazwy ulicy.

Wydano 52 zawiadomienia o nadaniu 
numeru porządkowego dla budynku.

Wydano 6 zaświadczeń o nadanym 
numerze porządkowym dla budynku.

Wydano 1 zawiadomienie o usunięciu 
numeru porządkowego.
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